
دیدار مدیران استقلال و پرسپولیس 
با رئیس دیوان محاسبات

دکتر مهرداد بذرپاش، رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
دیروز میزبان مهدی رسول پناه، سرپرست باشگاه و رئیس 
هیأت مدیره باشگاه  پرسپولیس و احمد مددی، سرپرست 
باشگاه استقلال بود تا درباره مسائل و مشکلات این ۲ باشگاه 
تبادل نظر کند. در این نشست، بذرپاش اعلام کرد دیوان 
محاسبات از هیچ کمکی برای توسعه باشگاه ها در چارچوب 
ضوابط قانونی دریغ نمی کند تا با اجرای قانون، انجام بهتر 
امور، افزایش بهره وری و حفظ سرمایه های عمومی کشور، 
یار و یاور مدیران و س��ازمان ها باشد. در این جلسه ضمن 
تاکید بر نقش نظارتی دیوان محاسبات در اجرای قانون و 
حفظ سرمایه های باشگاه ها، مقرر شد با توجه به تنگناهای 
موجود که موجب اختلال در انجام امور و در نتیجه اتلاف 
سرمایه های مادی و معنوی در فوتبال بویژه این ۲ باشگاه 
دولتی شده، با نظر متخصصان و همکاری وزارت ورزش و 
جوانان، کمیته ای از معاونان و مشاوران دیوان محاسبات 
کش��ور نسبت به ارائه راهکارهای قانونی برای باشگاه های 
ورزشی، بویژه استقلال و پرسپولیس فعال شود. در پایان 
این نشست، به دستور رئیس دیوان محاسبات حساب باشگاه 

پرسپولیس که هفته گذشته مسدود شده بود، باز شد.

فردا رأی AFC درباره ادعای النصر 
علیه پرسپولیس صادر می شود

رسانه عربستانی زمان صدور رای کنفدراسیون فوتبال آسیا 
در زمینه شکایت النصر علیه پرسپولیس را اعلام کرد. 

 باشگاه النصر عربستان بعد از باخت مقابل پرسپولیس 
دست به بهانه جویی زد و شکایتی علیه سرخ پوشان تنظیم 
کرد. این باشگاه سعودی در آخرین تلاش ها بعد از باخت 
مدعی شد برخی بازیکنان پرسپولیس مجوز حضور در 
مسابقه را نداشتند. به گزارش فارس، طبق اعلام کانون 
هواداران النصر، کمیته مس��ابقات لیگ قهرمانان آسیا 
رای خود را در زمینه این شکایت فردا )15 مهر( صادر 
می کند تا تکلیف این شکایت مشخص شود. پرسپولیس 
شنبه شب در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا برابر 
النصر به پیروزی رسید و راهی فینال این رقابت ها شد. 

بازیکن سابق استقلال مقابل تیم ملی 
فوتبال ایران

هافبک س��ابق اس��تقلال به عنوان مربی تیم  ملی 
ازبکستان مقابل ایران روی نیمکت حضور خواهد داشت. 
تیم ملی فوتبال ازبکستان تمریناتش را برای دیدار 
ب��ا تیم ملی ایران پیگیری می کند و نکته جالب در این 
تمرینات حضور س��رور جپارف، ستاره سابق استقلال 
در کادر فنی ازبکستان است. جپارف سابقه بازی برای 
اس��تقلال را در کارنامه خود دارد. ستاره سابق تیم ملی 
ازبکستان همچنین ۲ بار مرد سال آسیا شده است. بازیکن 
سابق استقلال در دیدار تدارکاتی تیم  ملی کشورش با 
ای��ران در تاریخ 17 مهر به عن��وان مربی روی نیمکت 

ازبک ها خواهد نشست. 

 داورزنی: تبدیل ورزش 
به وزارتخانه اشتباه بزرگی بود

رئیس فدراس��یون والیبال تبدیل ورزش به وزارتخانه را 
اشتباهی بزرگ دانس��ت و گفت: وضعیت فدراسیون ها 
ش��بیه شتر، گاو، پلنگ شده اس��ت. محمدرضا داورزنی 
اظه��ار کرد:  ای کاش ورزش ما وزارتخانه نمی ش��د،  ای 
کاش سازمان جوانان به ورزش ملحق نمی شد و  ای کاش 
تکلیف خودمان را در فدراسیون ها می دانستیم. وی ادامه 
داد: ما نمی دانیم NGO هس��تیم یا دستگاه  دولتی زیر 
نظر دولت؟ ما شتر، گاو، پلنگ شده ایم. رئیس فدراسیون 
والیبال با اشاره به اینکه اشتباه بزرگ مجلس تبدیل ورزش 
به وزارتخانه بود، گفت: همه این قهرمانی ها حاصل حمایت 
وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک است اما بار اصلی بر 
عهده فدراسیون هاست؛ حال در ساختار دولت جایگاه آنها 
کجاست؟ فدراسیونی که ۴۰ میلیارد هزینه و دولت بخش 
اندکی از هزینه ها را پرداخت می کند. داورزنی با تاکید بر 
اینکه فدراسیون ها را نمی توان دولتی اداره کرد، گفت: ما در 
سال جاری شانس آوردیم کرونا آمد، چون ورزش کشور به 
خاطر منابع پیش بینی شده نمی توانست کار کند. در عین 
حال با شروع فعالیت های بین المللی ما با مشکلاتی روبه رو 
هستیم و هزینه ها چند برابر شده، در حالی که قدرت خرید 
فدراسیون ها کاهش یافته است. رئیس فدراسیون والیبال 
با اشاره به اینکه فدراسیون ها میلیاردها تومان به سازمان 
امور مالیاتی بدهکارند، اظهار کرد: تعدادی از دوس��تان 
ممنوع الخروج هستند و دولت هنوز نتوانسته این مشکل 
را حل کند. از یک طرف می گویند شما دولتی هستید اما 

از طرف دیگر این مشکلات را می بینیم. 

مربی ایرانی می تواند
ادامه از صفحه اول

این موفقیت دلچسب در میان تیم هایی که مربیان 
مطرح خارجی را در اختیار داشتند، نشان داد می توان 
به مربیان داخلی جوان و باسواد، بیش از گذشته اعتماد 
کرد و نتیجه این اعتماد را هم در زمان کم دید. مدیران 
فدراسیون فوتبال باید با سرمایه گذاری بیشتر بر مربیان 
جوان داخلی زمین��ه  فراهم کنند که هدایت تیم  ملی 
فوتبال ایران هم در آین��ده ای نه چندان دور در اختیار 
یک مربی با دانش ایرانی قرار گیرد. مجموعه تیم فوتبال 
پرسپولیس از بازیکنان و کادر فنی و سایر عوامل نشان 
دادند می شود و می توانیم. امید آنکه مدیران هم به این 
نتیجه برسند موفقیت با توان و تخصص جوانان ایرانی، 

دست یافتنی است.

اخبار

ورزشی
توافق صیادمنش با باشگاه اوکراینی

مهاجم ایرانی تیم فوتبال فنرباغچه ترکیه در آستانه امضای قرارداد با تیم زوریای اوکراین قرار دارد. 
 اللهیار صیادمنش، مهاجم 19 ساله ایرانی فنرباغچه با باشگاه زوریا به توافق رسید و بزودی در تست های 
پزشکی این تیم شرکت می کند. 

رسول باختر*: اولین سوالی 
که پیش می آید این است 
که آیا واقعا عیسی آل کثیر حرکت نژادپرستانه ای انجام داده 
است؟ همه ما می دانیم آل کثیر چنین رفتاری را انجام نداده 
و ش��ادی گل او مسبوق به سابقه است. از نظر من هم این 
بازیکن رفتار نژادپرستانه انجام نداده چون نگاه ما ایرانی ها 
در طول تاریخ، نگاه بالا به پایین به شرق آسیا نبوده است. 
ریشه این حرکت دقیقا همان چیزی است که آل کثیر گفته 
اس��ت )ش��ادی گل برای برادرزاده اش بوده است(. بنابراین 
باشگاه پرس��پولیس باید اقدامات لازم را جهت برداشتن و 

نقض تصمیم کمیته انضباطی  AFC انجام دهد. 
 AFC عیسی آل کثیر طبق ماده 5۸ مقررات انضباطی
به م��دت ۶ ماه محروم و به پرداخت 1۰ هزار دلار جریمه 
نیز محکوم ش��د، که این محرومیت حداقلی است. با توجه 
به این میزان محرومیت، مش��خص است که از نظر کمیته 
انضباطی AFC، این رفتار خیلی شدید نبوده است، چرا که 

این کمیته می توانست محرومیت 
و جریمه بیشتری را برای آل کثیر 

در نظر بگیرد. 
باشگاه پرس��پولیس می تواند 
ط��ی 1۰ روز پس از دریافت این 
حکم، طبق م��اده 111 مقررات 
درخواس��ت   AFC انضباط��ی 
»گران��دز« حکم را کن��د و این 
گراندز پ��س از آماده ش��دن به 
باشگاه پرسپولیس ارسال می شود. 
۳ روز پ��س از دریاف��ت گران��دز 
تصمیم کمیته انضباطی، باشگاه 

پرسپولیس فرصت دارد نسبت به این تصمیم اعتراض کند. 
اگر باش��گاه، گران��دز را دریافت نکند حق اعتراض نخواهد 
 AFC داش��ت. اعتراض به این تصمیم در کمیته استیناف
که با ریاس��ت آقای بیگلری است، انجام می شود که باعث 

خوشحالی ما است یک ایرانی در 
کرس��ی ریاست کمیته استیناف 

AFC حضور دارد. 
در  اس��تدلال  و  دف��اع 
پرونده های توهین نژادی امری 
دشوار اس��ت. معاونت حقوقی 
باش��گاه پرس��پولیس قطعا کار 
س��ختی پی��ش  رو دارد و باید 
ب��ا تمام ت��وان و ت��لاش علاوه 
بر اس��تناد به م��وارد قانونی، به 
م��واردی همچ��ون اینکه خود 
بازیکن چنین شخصیتی ندارد، 
منطقه  و کشوری که آل کثیر در آن بزرگ شده این حرکت 
را سمبلی برای توهین نژادی نمی شناسند و بر اساس این 
موارد، استدلال کند که قصد و نیت بازیکن این نبوده و 
نحوه خوشحالی او برای تقدیم گل به برادرزاده اش بوده و 

نه برای توهین به نژاد خاصی. 
خیلی ها بیان می کنند چون چند ساعت پیش از شروع 
مسابقه این تصمیم گرفته شده، پس دست های پشت پرده 
عامل آن بوده است اما برخلاف این باور باید بگویم ما نباید 
با این نگاه به مس��أله نگاه کنیم، چرا که پاک شدن کارت 
قرمزهای بن عطیه و سیامک نعمتی هم چند ساعت پیش 
از مسابقه آنها بوده است. با توجه به فشردگی مسابقات که 
تیم ها هر ۳ روز، یک بازی انجام می دادند، کمیته انضباطی 
AFC پیش از ش��روع رس��یدگی باید اول خودش پرونده 
را بررس��ی کن��د و بعد جوابیه و دفاعی��ه ای را از آل کثیر و 
پرس��پولیس درخواس��ت کند. بعد از اینها باید اعضای این 
کمیته پرونده را کامل بررسی کنند. همه این رسیدگی ها 
در طول یک روز یا ۲ روز امکان پذیر نیست و بهترین حالت 
آن هم همین ۳ روز است که بتوانند سر فرصت رسیدگی 

و یک حکم منصفانه را صادر کنند. 
*کارشناس حقوق ورزشی

کار دشوار معاونت حقوقی باشگاه پرسپولیس
یادداشت حقوقی

گفت وگوی »وطن امروز«  با پیشکسوتان پرسپولیس پس از صعود به فینال آسیا

 قهرمان می شویم

دوشنبه 14 مهر 1399
وطن امروز     شماره 3041

  پرس�پولیس توانس�ت از سد النصر بگذرد و به فینال لیگ 
قهرمانان آسیا صعود کند؛ ارزیابی شما از این بازی چیست؟

بازی پرفشار، سنگین و نزدیکی بود. خدا را شکر بازیکنان 
پرسپولیس تا دقیقه 1۲۰ از جان مایه گذاشتند و توانستند النصر 

را که یک تیم خوب عربستانی است شکست دهند. 
  پرسپولیس با یک امتیاز وارد مسابقات متمرکز در قطر شد، 

فکر می کردید این تیم بتواند تا فینال پیش برود؟
واقعیتش پیش از شروع بازی ها فکر نمی کردم پرسپولیس 
بتواند تا این مرحله بالا رود اما با شروع مسابقات باور کردم که 
پرسپولیس می تواند موفق شود. چون بازیکنان جدید هم خیلی 

زود در تیم جا افتادند و هم مؤثر بازی کردند. 
  پرسپولیس این بار می تواند قهرمان آسیا شود؟

با این بازیکنان باکیفیت خیلی به قهرمانی پرسپولیس امیدوار 
هستم. واقعا پرسپولیس لیاقت رفتن به فینال را داشت و از 

شرق آسیا هم هر تیمی به فینال صعود کند، بازی 
سختی مقابل پرسپولیس خواهد داشت. 
  کیفیت بازی های این فصل لیگ 

قهرمانان را چطور دیدید، با توجه 
به اینکه چند تیم به دلیل درگیری 
بازیکنان ش�ان با بیم�اری کرونا 
از ادامه مس�ابقات انصراف داده 

بودند؟
شرایط خاصی بود اما تیم هایی 

هم که ب��ه مراحل بالا صعود کرده 
بودند، همه از خوب های آس��یا بودند. 

طبیع��ی بود کرون��ا روی مس��ابقات تأثیر 
بگ��ذارد. بازی های بدون تماش��اگر هم روی کیفیت 

مسابقات اثر گذاشته بود اما در کل قطری ها مسابقات را 
خ��وب برگزار کردند و امیدوارم در فینال هم اتفاق خوبی 

برای پرسپولیس بیفتد. 
  پرس�پولیس این بار با یک مربی ایرانی توانس�ت به فینال 
لی�گ قهرمانان صع�ود کند؛ عملکرد یحی�ی گل محمدی را 

چطور دیدید؟
همیشه گفته ام مشکل ما مربی نیست، بلکه زیرساخت هاست. 
گل محمدی در همین مسابقات لیگ قهرمانان آسیا مربیان اسمی 
را مات کرد. این نشان می دهد مربیان ما باهوش هستند و اگر 
بستر فراهم شود می توانند موفق شوند. پرسپولیس هیچ زمانی 
در این سطح با این فشردگی بازی ها اینقدر خوب و یکدست 

بازی نکرده بود. 

  پرسپولیس بدنساز خوبی دارد که بازیکنانش با این فشردگی 
بازی ها تا لحظات پایانی مسابقه می دوند. 

دقیقا همینطور است. البته کادر فنی همگی در این باره کمک 
و خوب عمل کردند. 

  با توجه به این توضیحات، پرسپولیس همچنان مدعی اول 
لیگ برتر ایران خواهد بود؛ درست است؟

پرسپولیس با این نمایشی که در لیگ قهرمانان 
آسیا داشت، اگر اتفاق خاصی نیفتد می تواند 
با این کیفیت سال های دیگر هم حتی 
به قهرمانی لیگ ایران برسد. این تیم 
ش��خصیت قهرمانی دارد. همه تیم 
زم��ان دفاع، دفاع می کن��د و زمان 
حمله، حمله. پرسپولیس یک ستاره 
ندارد، بلکه 11 س��تاره در خود دارد. 
ما پیشکسوتان به این بازیکنان افتخار 

می کنیم. 
  پیش از اینکه بازی نیمه نهایی ۲ تیم بین 
پرسپولیس و النصر شروع شود، کمیته انضباطی 
» AFC« عیسی آل کثیر، مهاجم پرسپولیس را  ۶ ماه محروم 

کرد؛ این رأی درست بود؟
اصلا درست نبود. وقتی قرار است چنین حکمی داده شود، 
حداقل باید با چند نفر اهل  فن صحبت کنند. آنها باید از خود 
بازیکن دلیل این ش��ادی را جویا می شدند. آل کثیر دنبال این 
قضیه نبوده، بلکه به خاطر برادرزاده اش این شادی گل را انجام 
داده اس��ت. ما ایرانی ها اعم از کرد، لر و ترک و... با هم زندگی 

می کنیم و مشکلی با نژادها نداریم. 
  خیلی ها می گویند سعودی ها توانستند با لابی، AFC را به 

صدور چنین حکمی مجاب کنند؛ شما هم موافقید؟
من هم فکر می کنم ش��یطنتی شده است اما از طرف چه 
کسی را نمی دانم. وقتی ۲ ساعت پیش از بازی  چنین حکمی 

صادر می شود، طبیعی است آدم شک کند. 

  پرس�پولیس با شکس�ت النصر عربستان به فینال لیگ 
قهرمانان آسیا صعود کرد؛ این بازی چطور بود؟

کادر فنی پرسپولیس خیلی خوب تیم النصر را آنالیز کرده 
بود. با وج��ود اینکه بابت محرومیت پیش از بازی آل کثیر، 
شوک بدی به تیم وارد شد اما یحیی گل محمدی تیمش را 

با یک آرایش خوب روانه میدان کرد. آمدن مهدی عبدی 
به جای آل کثیر در ترکیب پرس��پولیس باعث 

شد یک بار دیگر این بازیکن شایستگی های 
خود را نش��ان دهد و دیدیم که چقدر 

ه��م تأثیرگذار ب��ود. مهم ترین نکته 
این بازی دوندگی بالای بازیکنان و 
بستن راه های نفوذ تیم النصر بود. 
پرسپولیس��ی ها با وجود 1۰ نفره 
شدن هم اجازه نفوذ و حمله به تیم 

النص��ر ندادند و بازی را به وقت های 
اضافه و در نهایت پنالتی کشاندند. 

  پیش از شروع بازی ها و نمایش حامد لک 
در درون دروازه، خیلی ها می گفتند او نمی تواند 

جانشین خوبی برای علیرضا بیرانوند باشد. 
آم��دن لک خیلی به پرس��پولیس کمک ک��رد. او درون 
دروازه برای تیمش مؤثر بازی کرده است و هر تیمی نیاز به 
یک دروازه بان مطمئن دارد. در نیمه نهایی جام حذفی مقابل 
استقلال دیدیم که پرسپولیس از نبود یک دروازه بان ششدانگ 
رنج برد و در نهایت هم شکست خورد. حامد لک در مسابقات 
لی��گ قهرمانان مقابل تیم های ب��زرگ و حرفه ای، نمایش 
فوق العاده ای داشت. با آمدن لک، نقطه ضعف پرسپولیس هم 
پوشش داده شد و او توانسته تا اینجای کار جایگزین مناسبی 

برای علیرضا بیرانوند باشد. 
   با وجود شروع ضعیف پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا، 

فکر می کردید این تیم تا فینال این رقابت ها پیش برود؟
م��ن قبلا هم گفته بودم با وجود بیماری کرونا، تیم های 

خارجی بویژه اماراتی ها لطمه بیشتری نسبت به تیم های ما 
می خورند، چرا که لیگ های کشورهایی همچون امارات تعطیل 
شده بود اما لیگ برتر و جام حذفی کشور ما ادامه داشت و در 
کوران مسابقات به لیگ قهرمانان رفتیم. پرسپولیس توانست 
از همین نقطه ضعف تیم های عربی استفاده کند و خود را تا 

فینال این مسابقات برساند. 
  پرس�پولیس می تواند به نخستین قهرمانی اش در لیگ 

قهرمانان آسیا دست یابد؟
با این ش��رایط قهرمانی دور از دس��ترس نیست. اگر تیم 
مغرور نشود و همین روند را ادامه دهد، می تواند به قهرمانی 

آسیا برسد. 
  پرسپولیس توانست با یک مربی ایرانی به فینال برسد. 

مربیان ما هیچ وقت جایگاه ثابتی نداشته اند و می بینیم 
که با یک باخت بلافاصله نیمکت فنی را تغییر می دهند 
اما ب��رای مربیان خارجی این اتفاق نمی افتد 
و به آنها فرصت داده می ش��ود. امیدوارم 
نگاه ویژه تری به مربیان ایرانی وجود 
داش��ته باشد تا بتوانند دانش خود 

را بالا ببرند. 
مس�ابقه  ش�روع  از  پی�ش    
پرس�پولیس � النص�ر، کمیت�ه 
عیس�ی   »AFC « انضباط�ی 
آل کثیر را به دلیل واهی شادی گل  
نژادپرس�تانه به مدت ۶ ماه محروم 

کرد، صدور چنین حکمی درست بود؟
به نظرم باید نفوذ بیشتری در AFC داشته 
باشیم تا بتوانیم از جایگاه و موقعیت فوتبال مان دفاع کنیم. 
تیم های عربی هر کاری می کنند تا تیم ش��ان نتیجه بگیرد. 
عیسی آل کثیر این شادی گل را برای برادرزاده اش انجام داد. 
به هر حال نگاه مهربانانه AFC به تیم های عربی باعث شد 
این نهاد فکر کند این ش��ادی گل توهین به تیم های شرق 

آسیا بوده است. 
  به نظر شما لابی سعودی ها باعث صدور این حکم شد؟

فکر می کنم این حکم شیطنت س��عودی ها بوده است. 
البته باید این را هم بگویم که خود بازیکن هم باید به قوانین 
آگاهی داشته باشد و نباید چنین رفتارهایی را در مسابقات 
بین المللی انجام دهد. بای��د تیم ها بازیکنان خود را توجیه 
کنند که با یک شادی گل با چنین محرومیت های سنگینی، 

فوتبال شان نابود نشود.

کلهر: ما در ای اف سی لابی نداریمپنجعلی:  به رأی ای اف سی مشکوکم

تیم پرس�پولیس ایران توانست با شکست النصر عربستان در 
ضربات پنالتی راهی فینال لیگ قهرمانان آس�یا ش�ود. قرمزهای 
پایتخ�ت ب�رای دومین  ب�ار در 3 فصل اخیر به دی�دار پایانی این 
رقابت ها رسیدند و باید دید آیا این بار می توانند جام را از آن خود 

کنند. پیش از شروع مسابقه نیمه نهایی، عیسی آل کثیر، مهاجم 
تازه وارد پرسپولیس به دلیل شادی گل به زعم AFC نژادپرستانه 
۶ ماه محروم و 10 هزار دلار هم جریمه ش�د. این اتفاق در آس�تانه 
بازی شوکی بزرگ به اردوی پرسپولیس وارد کرد اما نتوانست جلوی 
پی�روزی آنها را بگیرد. »وطن ام�روز« پس از این پیروزی و صعود 
پرسپولیس به فینال لیگ قهرمانان آسیا با سیدمحمد پنجعلی و 

محمود کلهر، ۲ پیشکسوت این تیم گفت وگو کرد. 

زهره فلاح زاده
خبرنگار

یادداشت مدیرمسؤول


